
Protokół nr XLIX/2023 
z sesji Rady Powiatu Chodzieskiego, 

która odbyła się w dniu 18 grudnia 2023 r. 
w Młodzieżowym Domu Kultury w Chodzieży

Obrady XLIX sesji Rady Powiatu Chodzieskiego rozpoczęto w dniu 18 grudnia 2023 r.
o godz. 12:00.                                                                                                                                 
W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych.                                                                                     
Obecni:                                                                                                                                           
1. Ewa Burzyńska 
2. Kinga Buszkiewicz 
3. Roman Chmara 
4. Dariusz Gapiński 
5. Julian Hermaszczuk 
6. Mirosław Juraszek 
7. Tomasz Kaczuba 
8. Mateusz Krojenka 
9. Barbara Ksycka 
10. Remigiusz Nowak 
11. Dariusz Rybarczyk 
12. Waldemar Straczycki 
13. Stanisław Tadej
14. Adrian Urbański 
15. Mariusz Witczuk 
16. Jakub Wójcik
17. Franciszek Wyrwa 

1. Otwarcie sesji.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański o godz. 12:00 otworzył XLIX sesję                 
i powitał przybyłych na sesję gości oraz radnych.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił o potwierdzenie quorum i 
stwierdził, iż w XLIX sesji  bierze udział 16 radnych, jeden radny jest nieobecny.                     
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

3. Przedstawienie porządku obrad.                                                                                       
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poinformował, że porządek obrad został 
radnym dostarczony oraz, że jest potrzeba wprowadzenia do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie powiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o podjętych przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego czynnościach związanych z otrzymanym zawiadomieniem                   
o wynikach kontroli w Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej nr 1 w Studźcach. Innych 
propozycji dotyczących porządku obrad nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad w pkcie 6 Podjęcie uchwał w sprawach lit. i) uchwały          
w sprawie powiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o podjętych przez Radę Powiatu 
Chodzieskiego czynnościach związanych z otrzymanym zawiadomieniem o wynikach 
kontroli w Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej nr 1 w Studźcach. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Proponowana zmiana została przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęta wobec czego 
porządek obrad po  jej przyjęciu przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie sesji.  
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie   
    między sesjami.  
6. Podjęcie uchwał w sprawach:
    a) przyjęcia Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024-2026, 
    b) powierzenia Samorządowi Województwa Wielkopolskiego prowadzenia zadania 
        publicznego w zakresie ochrony zdrowia polegającego na zapewnieniu utrzymania 
        operatorskiego systemu EDM umożliwiającego prowadzenie przez Szpital Powiatowy 
        im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży elektronicznej dokumentacji medycznej w tym 
        usług e- dokumentacja i e- rejestracja,
    c) rozpatrzenia petycji  w sprawie zapewnienia dostępu do pomocy psychologicznej
        i psychiatrycznej oraz wsparcia towarzyszącego dla mieszkańców powiatu
        chodzieskiego,
    d) wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Chodzieskiego,
    e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego,   
    f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023,
    g)Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego,   
    h)uchwały budżetowej na rok 2024.
    i) powiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o podjętych przez Radę Powiatu 
       Chodzieskiego czynnościach związanych z otrzymanym zawiadomieniem o wynikach
       kontroli w Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej nr 1 w Studźcach.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Wolne głosy i oświadczenia.
9. Zakończenie obrad.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.                                                                          
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zapytał czy do protokołu są jakieś uwagi lub 
pytania. Uwag ani pytań do protokołu nie było, przystąpiono więc do głosowania.                     

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 

2



Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek                                                                                                                          
Protokół z poprzedniej sesji został przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęty.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
między sesjami.                                                                                                                       
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zapytał, czy ktoś z radnych w tym punkcie 
chciałby zabrać głos. Żadnych głosów w tym punkcie posiedzenia nie było.                               

 Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu.     

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
6. Podjęcie uchwał w sprawach:                                                                                           
Pierwszym projektem była uchwała w sprawie 
a) przyjęcia Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024-2026,  
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję. Poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez komisje rady 
powiatu. Następnie udzielił głosu radnemu Franciszkowi Wyrwie.
Radny Franciszek Wyrwa, w związku z tym, że na komisji dyskutowali na ten temat i wnosił 
o nie wprowadzanie tego programu ze względu na błędy merytoryczne, zwrócił uwagę, że źle 
się dzieje, że mimo wszystko program ten jest procedowany. Powiedział, że błąd 
merytoryczny polegał na tym, że na podstawie danych, które Centrum Pomocy Rodzinie 
zbierało z poszczególnych gmin najprawdopodobniej doszło do zniekształcenia tych danych. 
Bo są bardzo różne dane. Przykładowo gmina Margonin wykazuje dane na poziomie prawie 
że miasta Chodzież. Natomiast inne gminy dziesięciokrotnie mniejsze. I mimo uwag, że 
doszło do przekłamania, że osoby udzielające odpowiedzi źle zrozumiały metodykę tych 
danych, to procedują w chwili obecnej program. Jakby nie można było go poprawnie zrobić 
na następnej sesji. Stwierdził, że jest niedokładność na poziomie przygotowywania, na 
poziomie weryfikacji na poziomie Zarządu i kogoś, kto te materiały przygotowuje radnym 
pod głosowanie. Szkoda, że ten program nie został wcześniej rozesłany do MGOPS –ów          
i wówczas osoby, które by się pochyliły nad danymi, by mogły to wcześniej wychwycić.         
A tak, prawdopodobnie, będzie przegłosowany za chwilę program z błędami merytorycznymi. 
To, że będzie on później zmieniony nie zmienia sytuacji. Zauważył, że dokumenty, które 
dostają powinny być przygotowane w sposób rzetelny.
Wicestarosta Mariusz Witczuk powiedział, że tak jak było mówione na komisji, będą to 
weryfikowali. Pani dyrektor sprawdzi czy jest to wynik jakiegoś błędu, czy innej interpretacji 
na poziomie poszczególnych gmin. Jeżeli się okaże, że tam są korekty w tej tabeli, to wrócą 
do tego planu. Plan jest trzyletni i mogą w każdej chwili do niego wracać i wprowadzać 
korekty.                                                                                                                                          
Radny Tomasz Kaczuba stwierdził, że nie rozumie. Zapytał czy ma być reasumpcja? 
Wszyscy dostali te same tabele, wszyscy odpowiedzieli dobrze, a w związku z tym, że jedna 
gmina odpowiedziała inaczej, jest więcej w tej jednej gminie w stosunku do innych gmin, to 
teraz mają zrobić tak żeby to pasowało? Powiedział, że nie rozumie tego. co mówi radny. 
Uważa, że to zostało przeprowadzone dobrze, wszyscy dostali, zresztą pani dyrektor to 
powiedziała na komisji, te same tabele, wszyscy te tabele wypełnili rzetelnie. I uważa, że są 
dobre.                                                                                                                                        
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański wyjaśnił, że nie chodzi o reasumpcję ale 
przeanalizowanie metodologii wprowadzonych danych. Następnie zwrócił uwagę, że na 
komisjach ustalili żeby przy zabieraniu głosu nie wstawać, tak żeby wszyscy radni w 
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jednakowy sposób się wypowiadali.                                                                                              
Radny Franciszek Wyrwa powiedział, że tu nie rozchodzi się o reasumpcję stwierdzając, że 
radny znowu czegoś nie rozumie. Wyjaśnił, że akurat w tej tabeli Margonin poprawnie 
udzielił odpowiedzi. Podał przykład, że tabela chciała dane - liczba rodzin dysfunkcyjnych 
wymagających wsparcia. Mają przedstawicieli Budzynia więc mogą wyjaśnić, to oznacza, że 
rodzin dysfunkcyjnych na terenie gminy Budzynia są tylko trzy. Zauważył, że radny się 
uczepił tego, że to Margonin, i że może przypiąć łatkę Margoninowi. Margonin jako jedyny 
poprawnie to wypełnił.
Innych głosów w tym punkcie porządku posiedzenia nie było, przystąpiono więc do 
głosowania.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański ogłosił 5 minut przerwy żeby wyjaśnić 
problemy z Internetem.
Po przerwie kontynuowano głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na 
lata 2024-2026,
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Tomasz 
Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 
Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
PRZECIW (4)
Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/365/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie przyjęcia Powiatowego 
programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024-2026 została przez Radę Powiatu 
Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański udzielił głosu radnemu 
Stanisławowi Tadejowi, który zaproponował, by przeprowadzić telekonferencję z tymi 
osobami, które to wypełniają, w formie szkolenia. I wtedy tą sytuację naświetlić, że taka 
wyszła i ponownie to zrobić. Bo będzie krążyła zła informacja na terenie powiatu i wtedy 
będą wysuwane niewłaściwe wnioski. Zauważył, że to jest sprawa przyszłości i będą 
niepotrzebnie w nieskończoność dyskutować. Mogło tak się zdarzyć, że osoby, które to 
wypełniały, chodzi o gminę Margonin, może to źle wypełniły. Tak nie powinno być.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański wyjaśnił, że o tym właśnie wspomniał            
w swej pierwszej wypowiedzi Wicestarosta Mariusz Witczuk, tak że ten temat uważa za 
zamknięty a uchwała została podjęta.
                                                                                                                                                     
Drugim projektem była uchwała w sprawie
b) powierzenia Samorządowi Województwa Wielkopolskiego prowadzenia zadania 
publicznego w zakresie ochrony zdrowia polegającego na zapewnieniu utrzymania 
operatorskiego systemu EDM umożliwiającego prowadzenie przez Szpital Powiatowy 
im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży elektronicznej dokumentacji medycznej w tym 
usług e-dokumentacja i e-rejestracja,                                                                                 
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję.                                                                                                                                         
Radny Julian Hermaszczuk powiedział, że pytał już na komisji czy jest przewidywany jakiś 
termin zakończenia wdrażania tego systemu EDM, ale dowiedział się, że nie. Pomyślał sobie, 
że może by wykorzystać konwent powiatu województwa wielkopolskiego żeby poprosić 
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marszałka, albo przymusić w jakiś sposób do tego, żeby ten projekt jak najszybciej 
zakończyć. Bo w sytuacjach krytycznych dla każdego człowieka jest on niezbędny, bo cała 
historia leczenia pacjenta wyświetla się, prawie że, w mgnieniu oka. Dobrze, że taki program 
chcemy wdrożyć natomiast należałoby tutaj zrobić wszystko żeby to zakończyło się jak 
najszybciej.                                                                                                                                 
Wicestarosta Mariusz Witczuk poinformował, że ten program elektronicznej dokumentacji 
medycznej w powiecie chodzieskim działa. Przyznał, że rzeczywiście niektóre powiaty są na 
etapie jeszcze wdrażania. Ten temat został poruszony na konwencie starostów i urząd 
marszałkowski o tym wie. Apelują o to też związki szpitali powiatowych, więc cały czas tam 
poznańska grupa stowarzyszeń, związków trzyma na tym rękę. Natomiast teraz jest jeszcze 
pięć lat jakby trwałości projektu, gdzie te koszty utrzymania trzeba ponosić i to jest tak 
naprawdę ostateczna data zakończenia tego projektu.                                                                   
Radny Stanisław Tadej powiedział, że wiadomo, że mamy dobrych programistów. On na 
przykład korzysta i jest bardzo zadowolony z takiego programu diagnostyki na temat 
wyników krwi. I to doskonale działa. Skoro ten program tak długo jest wdrażany, to trzeba by 
wystąpić z zapytaniem, prośbą dlaczego tak to się dzieje? Szkoda, że nie ma przedstawicieli 
sejmiku, może by im odpowiedzieli, bo to nie jest błaha sprawa i tutaj podziela głos radnego 
Hermaszczuka.                                                                                                                             
Innych pytań do projektu tej uchwały nie było, Przewodniczący Rady Powiatu Adrian 
Urbański poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez komisje               
i przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie powierzenia Samorządowi Województwa Wielkopolskiego 
prowadzenia zadania publicznego w zakresie ochrony zdrowia polegającego na zapewnieniu 
utrzymania operatorskiego systemu EDM umożliwiającego prowadzenie przez Szpital 
Powiatowy im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży elektronicznej dokumentacji medycznej  
w tym usług e- dokumentacja i e- rejestracja,
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik, 
Franciszek Wyrwa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stanisław Tadej
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/366/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie powierzenia 
Samorządowi Województwa Wielkopolskiego prowadzenia zadania publicznego               
w zakresie ochrony zdrowia polegającego na zapewnieniu utrzymania operatorskiego 
systemu EDM umożliwiającego prowadzenie przez Szpital Powiatowy im. prof. Romana 
Drewsa w Chodzieży elektronicznej dokumentacji medycznej w tym usług                         
e- dokumentacja i e- rejestracja została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta          
i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Trzecim projektem była uchwała w sprawie                                                                                  
c) rozpatrzenia petycji w sprawie zapewnienia dostępu do pomocy psychologicznej i 
psychiatrycznej oraz wsparcia towarzyszącego dla mieszkańców powiatu chodzieskiego, 
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję.                                                                                                                                      
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Radny Franciszek Wyrwa zauważył, że petycja sama w sobie wskazuje bardzo pozytywną 
rzecz, że organizacja pozarządowa wspiera zadania, które, jako obowiązkowe, mają 
przypisane również poszczególne samorządy. Gmina również dostała tą petycję. Tylko, że 
tam rozszerzono, czy uzupełniono informację, że Fundacja była zainteresowana podpisaniem 
umowy o wsparciu finansowym. W tym wniosku tego nie ma. Teraz gdyby po kolei chcieli 
się do tego odnieść, pomija górnolotne słowa, że to jest potrzebne, bo to jest jednoznaczne. 
Zgodnie z art. 1 ustawy o ochronie zdrowia psychicznego, jest to stara ustawa z 1994 r.            
i przepisem wykonawczym, który ukazał się 15 listopada tego roku - bezpłatny dostęp do 
pomocy psychologicznej, psychiatrycznej oraz wsparcia towarzyszącego - jest przypisany 
wszystkim organom samorządowym, państwowym oraz wyznaczonym instytucjom, a więc 
czy tą uchwałę uchwalą w tej postaci, czy nie i tak powiat będzie musiał realizować. 
Dodatkowo każdy powiat musi uruchomić centrum zdrowia psychicznego na trzech 
poziomach referencyjnych. Czy w powiecie chodzieskim będzie to jeden powiat, czy centrum 
międzypowiatowe to NFZ o tym zadecyduje, bo tego typu usługa ma być finansowana ze 
środków państwowych. Powiedział, ze takie centra już działają. Jest specjalna strona 
dedykowana, która wskazuje, gdzie takie centra zdrowia psychicznego już są.                           
W Wielkopolsce są to, między innymi, Gorzów, Międzyrzecz, Zielona Góra oraz dwa              
w Poznaniu. Tam gdzie nie działają, myśli, że warto z tego skorzystać, chociażby żeby 
wspomóc Placówkę Opiekuńczo-Wychowawczą w Studźcach, która nadal poszukuje 
psychologa do pracy. Można uzyskać  program bezpłatnej, zdalnej pomocy psychologicznej 
Fundacji „Twarze depresji”.  Jest to pierwsza fundacja, która ma tak szeroki program i od 
2021 r. działa. Jej działanie polega na tym, że pozyskują środki, przeliczają ile godzin 
wsparcia mogą udzielić i, poza kilkoma szkołami, którymi się opiekują, również wspierają 
osoby, które są zainteresowane z terenu całego kraju. Zadał kluczowe pytanie, czy jest 
możliwe dofinansowanie ze strony samorządu. Teoretycznie tak. Na mocy art. 11.1 organy 
administracji publicznej mogą powierzyć zadania publiczne organizacjom pozarządowym 
prowadzącym działalność statutową w danej dziedzinie, ale po przeprowadzeniu konkursu 
ofert i po spełnieniu pięciu warunków. Jednym z tych pięciu warunków są zasoby kadrowe      
i techniczne. Wystąpił do Fundacji Ukryte Marzenia o szczegółowe dane. Niestety nie 
uzyskał odpowiedzi. Oświadczył, że gmina Margonin przystąpi do samodzielnego 
procedowania gminnego systemu pomocy psychologiczno – pedagogicznej, aby rozwiązać 
problem nie tylko wsparcia psychicznego, ale również wsparcia dzieci, rodziców i dorosłych. 
Poddał pod rozwagę, bo będą głosowali za uchwałą, żeby odpowiedzieć  Fundacji, ale 
powielają zapisy, które i tak nakładają na samorząd powiatowy zadania określone w tym 
przepisie wykonawczym, o którym wcześniej wspominał. Myśli, że Fundacja skoro zdobyła 
doświadczenie w realizacji tego ponaddwuletniego programu, to na pewno będzie też służyła 
swoimi uwagami przy tworzeniu powiatowego programu i warto z tych usług skorzystać. 
Natomiast droga finansowania bezpośrednio z samorządu, przynajmniej na dzień dzisiejszy, 
jest wręcz niemożliwa.                                                                                                                   
Wicestarosta Mariusz Witczuk stwierdził, że te wszystkie wątki poruszone przez radnego 
wzięli pod uwagę na spotkaniu, które się odbyło z Fundacją Ukryte Marzenia, w którym 
uczestniczyły samorządy, przewodniczący rad, członkowie poszczególnych komisji petycji. 
Założenie jest takie, że jest to program bardzo istotny i zgadzają się z tym. W listopadzie 
równolegle pojawiły się rozporządzenia dotyczące wsparcia zdrowia psychicznego. a petycja 
wpłynęła w październiku. Ich założeniem jest przygotowanie takiego programu i 
rozstrzygnięcie tego w drodze konkursu. To nie jest coś, co jest dedykowane jednemu 
stowarzyszeniu, jednej fundacji. Gdyby samorządy powiatu chodzieskiego, które wyraziły 
zainteresowanie chciały w tym wziąć udział, będą to robić z gminami w formie konkursu. 
Radny Waldemar Straczycki zapytał, czy powiat finansowo zamierza się zaangażować w to, 
bo oczywiście co do samej idei i potrzeby wsparcia nie ma wątpliwości. Powiedział, że 
chciałby wiedzieć, w jakiej wysokości powiat planuje zaangażowanie się w ten projekt?           
Wicestarosta Mariusz Witczuk odpowiedział, że spotkanie, o którym przed chwilą wspomniał 
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zakończyło się następującym wnioskiem – wszystkie komisje, które otrzymały petycję i 
wszystkie rady gminne i powiatowe miały się do petycji ustosunkować, i miały te informacje 
być przekazane do włodarzy poszczególnych gmin. Zadecydowali, że będą z początkiem 
roku, w pierwszym kwartale organizowali spotkanie z włodarzami poszczególnych gmin, tak 
żeby na przełomie lutego i marca, kiedy teoretycznie pojawiają się nadwyżki w budżecie 
decydować o ewentualnym udziale w takim programie.                                                               
Radny Waldemar Straczycki powiedział, że rozumie że będziemy koordynować wpłaty 
poszczególnych gmin, ale czy my, jako powiat również asygnujemy pieniądze na ten 
program. To jest jego pytanie, jeżeli tak to w jakiej kwocie.?                                                       
Wicestarosta Mariusz Witczuk odpowiedział, że jeżeli zostanie podjęta decyzja, że z 
poszczególnymi gminami bierzemy udział w tym programie, to również będziemy finansowo 
wspierali te gminy. Wyjaśnił, ze w tej chwili nie ma żadnej kwoty ustalonej. W prezentacji, 
którą radny otrzymał były trzy propozycje i żadna decyzja na ten moment nie została podjęta. 
Wszystko zależy od tego, ile samorządów będzie chciało do tego przystąpić, ile będą chcieli 
takich etatów stworzyć. Były tam trzy propozycje, o ile dobrze pamięta. Czysto 
matematycznie, było to około dwudziestu, trzydziestu, czterdziestu tysięcy na samorząd.          
Im więcej samorządów, tym większa wpłata  i więcej etatów do tego wsparcia psychicznego 
można będzie przygotować.                                                                                                           
Radny Tomasz Kaczuba powiedział, że przy rozpatrywaniu tej petycji komisja skarg i 
wniosków przeanalizowała ten temat dogłębnie . Teraz chodzi o to, że centrum zdrowia 
psychicznego my już mamy. Tylko jest ono finansowane z funduszy Unii Europejskiej. 
Fundusze już się skończyły i czekają na rozporządzenie Narodowego Funduszu Zdrowia, 
który wesprze te centra. Innym kanałem mają iść te pieniądze. Teraz jest problem tego 
rodzaju, że jeżeli by podjęli decyzję o dofinansowaniu tej fundacji, to dlaczego nie mają 
podjąć decyzji o dofinansowaniu jakiejś innej fundacji. Tutaj, w ramach tego, że ustawa mówi 
o tym, że gdybyśmy komuś zlecili, to musi być ogłoszony przetarg i niekoniecznie muszą być 
to te podmioty, które z petycją wystąpiły. Dlatego musi być sformowany rząd, muszą być 
podjęte konkretne decyzje, które przyczynią się do tego, że te pieniądze na ten ważny aspekt  
i czynnik spłyną i doprowadzą, że będą normalnie z NFZ dostawać pieniądze. Uważa, że oni 
jako powiat nie mogą finansować tego rodzaju przedsięwzięć.                                                    
Wicestarosta Mariusz Witczuk powtórzył, że jeżeli samorządy powiatu chodzieskiego,           
z samorządem powiatowym włącznie, podejmą taką decyzję i będą zaangażowane w program 
zdrowia psychicznego, będzie to rozstrzygnięte w drodze konkursu, który nie jest 
dedykowany fundacji X czy Y. Fundacja chodzieska zwróciła na to uwagę jako że, przez 
ponad dwa lata, prowadziła taki program z powiatem. W związku z tym podkreślili wagę tego 
problemu, ludzi, którzy jeszcze tego wsparcia potrzebują ponieważ część z nich takie 
wsparcie otrzymała i zdecydowanie lepiej funkcjonują. Są też takie rodziny, które nadal 
potrzebują tego wsparcia, a w tej petycji to zostało podkreślone.                                                 
Radny Stanisław Tadej zauważył, że trzeba wziąć jeszcze pod uwagę, czy będziemy mieć 
psychologów, bo z tym jest duży problem. Też nie powinniśmy się rozpraszać na wiele 
punktów, tylko w powiecie powinna być informacja, w jakich miejscach są, żeby to bardziej 
skoncentrować, a nie rozproszyć, bo rozproszenie jeszcze zmniejszy te możliwości. Wtedy 
tych dwóch, czy trzech psychologów nie będzie wykorzystanych. Chodzi o to, żeby to była 
dobra informacja i skoncentrowanie. Powiedział, że przede wszystkim muszą mieć 
psychologów. Jak psychologów tylu nie będą mieć, to może trzeba szukać wolontariuszy, 
studentów psychologii czy osób, które mają predyspozycje do tego. Bo są osoby, które może 
lepiej zadziałają niż zawodowi psycholodzy. Środki to dopiero na końcu.                                   
Radny Tomasz Kaczuba w ramach sprostowania powiedział, że placówki mają psychologa. 
Został zatrudniony.                                                                                                                         
Wicestarosta Mariusz Witczuk nawiązując do tego co powiedział radny Tomasz Kaczuba, 
wyjaśnił, że placówka korzysta ze wsparcia psychologa z fundacji ze Złotowa. Od dwóch 
miesięcy, tak że ten psycholog jest dostępny. W nawiązaniu do tego co powiedział radny 
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Stanisław Tadej, oświadczył, że jeżeli jakakolwiek fundacja, czy stowarzyszenie przystąpi do 
tego programu, który być może powstanie i będzie uczestnikiem konkursu, to oczywiście 
muszą być świadomi tego, że muszą mieć kadry i zaplecze, które będą w stanie realizować 
takie zadanie. Kto takowego zaplecza, ani doświadczenia nie ma i nie podpisze umowy            
z psychiatrami,  psychologami czy psychoterapeutami nie podejdzie do takiego konkursu.  
Jest to dla niego logiczne, że jeżeli ktoś się zdecyduje, to musi mieć zaplecze ludzkie. Biorąc 
pod uwagę ilość osób, które takową pomoc otrzymały, a w tym programie pomoc otrzymało 
520 osób, to wydaje mu się, że gdyby nawet gmina realizowała u siebie pewnego rodzaju 
wsparcie, chociażby na pierwszym poziomie referencyjnym, to nigdy nie będzie tego za 
wiele. Wiadomo, że wsparcie powiatowe będzie istotne, ale wsparcie na terenie gminy dla 
dzieci, młodzieży ale również dorosłych. Mówią o wszystkich mieszkańcach bez względu na 
wiek, bo to jest istotne, bo jest na to bardzo duże zapotrzebowanie.                                             
Radny Franciszek Wyrwa zauważył, że wyjaśnienia są o tyle sensowne i potrzebne, bo tutaj 
mówią o dwóch różnych rzeczach. To wsparcie, czy współpraca, to powinno być nie na 
poziomie stowarzyszenie, fundacja, a gminy, tylko pomiędzy powiatem, a gminami.                 
To zadanie zostało nałożone, jako zadanie obowiązkowe na powiaty, a więc te centra będą 
musiały powstać. Jednym z argumentów tych centrów będzie, między innymi, co wspominał 
radny Stanisław Tadej żeby nie marnotrawić potencjału psychologów, którzy są potrzebni na 
pierwszym etapie, kiedy jest potrzebna rzeczywista diagnoza. Żeby zaangażować, na tym 
drugim i trzecim poziomie referencyjnym, dopiero specjalistów i wówczas jest łatwiej. Jeżeli 
nie znajdą, to wówczas również można zdalnie. Podkreślił, że jako gmina Margonin musieli 
wniosek o dofinansowanie odrzucić ze względów formalnych. Przypomniał, że kiedyś już 
wspominał o takich rozwiązaniach, które są w samorządzie miasta Szczecin, gdzie 
skoncentrowano się na wsparciu wszystkich podmiotów, które wsparcie nie tylko psychiczne 
ale również psychologiczno – pedagogiczne potrzebują.  Powstają gminne, miejskie programy 
i mogą się ubiegać o dofinansowanie. Jako gmina Margonin idą w tym kierunku.  Jeśli 
powstanie ten program powiatowy, to jest inna płaszczyzna współpracy i myśli, że wówczas 
samorządy jakiś wspólny mianownik znajdą.                                                                                
Innych uwag do projektu tej uchwały nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Adrian 
Urbański zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zapewnienia dostępu do pomocy 
psychologicznej i psychiatrycznej oraz wsparcia towarzyszącego dla mieszkańców powiatu 
chodzieskiego, 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar 
Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/367/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie rozpatrzenia petycji w 
sprawie zapewnienia dostępu do pomocy psychologicznej i psychiatrycznej oraz 
wsparcia towarzyszącego dla mieszkańców powiatu chodzieskiego została przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Czwartym projektem była uchwała w sprawie
d) wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Chodzieskiego,                                         
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Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję. Pytań do projektu tej uchwały nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Chodzieskiego, 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/368/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie wyboru opiekuna 
Młodzieżowej Rady Powiatu Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego 
podjęta i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Piątym projektem była uchwała w sprawie
e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego,                               
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański przystąpił do głosowania w sprawie 
przyjęcia autopoprawek, które zostały omówione na posiedzeniu komisji.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Chodzieskiego,
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Autopoprawki do uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Chodzieskiego zostały przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęte i stanowią załącznik 
nr 7 do niniejszego protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i 
otworzył dyskusję. Pytań do projektu tej uchwały nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Chodzieskiego wraz z autopoprawkami, 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
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Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/369/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego 
podjęta i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Szóstym projektem była uchwała w sprawie
f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023,                                                                       
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański przystąpił do głosowania w sprawie 
przyjęcia autopoprawek, które zostały omówione na posiedzeniu komisji. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawek do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023,
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 zostały 
przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęte i stanowią załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i 
otworzył dyskusję. Poinformował także, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 
przez komisje. Pytań do projektu tej uchwały nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 wraz z 
autopoprawkami,
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/370/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na rok 2023 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Siódmym projektem była uchwała w sprawie
g) Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego.                                               
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański przystąpił do głosowania zgłoszonych przez 
Zarząd autopoprawek, które zostały pozytywnie zaopiniowane przez komisje.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawek do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Chodzieskiego. 
Wyniki głosowania
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 
Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Autopoprawki do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Chodzieskiego zostały przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęte i stanowią załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i 
otworzył dyskusję. Pytań do projektu tej uchwały nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego wraz 
z autopoprawkami.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Tomasz 
Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 
Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Roman Chmara, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/371/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta   
i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Kolejnym projektem była uchwała w sprawie
h) uchwały budżetowej na rok 2024,                                                                               
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański przystąpił do głosowania zgłoszonych przez 
Zarząd autopoprawek, które zostały przedstawione i pozytywnie zaopiniowane przez komisje.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawek do uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024,
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Tomasz 
Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 
Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Roman Chmara, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Autopoprawki do uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 zostały przez 
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Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęte i stanowią załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański przedstawił jak powinno 
przebiegać procedowanie przyjęcia budżetu na 2024 r. zgodnie z uchwała rady powiatu 
Chodzieskiego w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i poprosił Skarbnika 
Annę Zdziebło  o przedstawienie projektu uchwały.                                                                     
Skarbnik Anna Zdziebło omówiła projekt uchwały w tej sprawie i poinformowała, że 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu wydała opinie pozytywne o projekcie uchwały 
budżetowej na 2024 rok Powiatu Chodzieskiego i o możliwości sfinansowania deficytu 
ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2024 r. Powiatu Chodzieskiego.  
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił o odczytanie opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej.                                                                                                                
Skarbnik Anna Zdziebło odczytała uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Uchwała  Nr  SO-15/0952/146/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  5  grudnia  2023  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii 
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Chodzieskiego na 2024 rok stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu.   

Uchwała  Nr  SO-15/0951/641/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  5  grudnia  2023.  w  sprawie  wyrażenia  opinii 
o  możliwości  sfinansowania  deficytu  ustalonego  w  projekcie  uchwały  budżetowej 
Powiatu Chodzieskiego na 2024 rok stanowi załącznik nr  15 do niniejszego protokołu. 

Uchwała  Nr  SO-15/0957/146/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  5  grudnia  2023.  w  sprawie  wyrażenia  opinii 
o  projekcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu 
Chodzieskiego stanowi załącznik nr  16 do niniejszego protokołu.   

  
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił Przewodniczącą Komisji Finansów 
Publicznych Barbarę Ksycką o odczytanie opinii komisji o projekcie budżetu powiatu na rok 
2024.
Przewodnicząca Komisji Finansów Publicznych Barbara Ksycka przedstawiła opinię Komisji 
Finansów Publicznych o projekcie uchwały w sprawie budżetu powiatu na 2024 rok. Komisja 
Finansów Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie.
Opinia Komisji Finansów Publicznych z dnia 29 listopada 2023 r. o projekcie budżetu 
powiatu na 2024 rok stanowi załącznik nr  17 do niniejszego protokołu.     

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i 
otworzył dyskusję.                                                                                                                         
Radny Julian Hermaszczuk stwierdził, że rok 2024 będzie pewnie przełomowym rokiem          
w historii powiatu chodzieskiego, bo po raz pierwszy przekroczą barierę 100 milionów zł po 
stronie dochodów. Budżet na poziomie ponad 98 milionów robi wrażenie. Jeżeli przyłożymy 
ten budżet do rzeczywistych potrzeb, to jest on niewystarczający. Myśli, że powinni się 
cieszyć z tego co mają. Niewątpliwym pozytywem tego budżetu jest to, że deficyt planowany 
zamyka się kwotą gdzieś między dwieście, a trzysta tysięcy zł. Nie pamięta tej końcówki. 
Widział niedawno jeden budżet pięćdziesięciomilionowy, gdzie deficyt był 10 milionów.         
Przytoczył to tak dla porównania. Kolejnym walorem tego budżetu jest to, że prawie 20 
milionów zł  idzie na wydatki majątkowe. To jest 20 % budżetu, co w latach wcześniejszych 
się nie zdarzało. Jeżeli mieli 5, 7 procent w latach poprzednich, to już wtedy uważali, że to 
było dużo. Ponad trzynaście milionów zł wydadzą na remonty i budowę dróg powiatowych. 
W tej kwocie jest 8,5 miliona dochodów własnych powiatu. To jest kolejny plus, za który 
trzeba Zarząd pochwalić. Niestety do tej beczki miodu trzeba wlać łyżeczkę dziegciu i ma ku 
temu powód. Powiedział, że inwestycje drogowe będą miały miejsce na terenie czterech 
gmin, a w skład powiatu wchodzi pięć gmin. Akurat, jeżeli chodzi o remonty dróg na terenie 
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gminy Szamocin, którą tutaj reprezentuje z koleżanką i kolegą, w tym budżecie niestety nie 
znalazł ani złotówki. Jak powiedział wcześniej budżet, jego zdaniem, jest imponujący. 
Przypomniał, że na komisji wnioskował o to żeby przy podziale nadwyżki wziąć pod uwagę 
również te 17 km dróg powiatowych na terenie Miasta i Gminy Szamocin, mimo, że 
burmistrz z żadnym wnioskiem nie występował. Ale to nie zwalnia Zarządu z dbałości o stan 
dróg na terenie całego powiatu. Prosił żeby przy podziale nadwyżki wygospodarować kwotę 
minimum 200 tys. zł. po to żeby te najbardziej zniszczone fragmenty dróg powiatowych 
naprawić. Miał jeszcze jedną sugestię. Skoro uchwalają ten budżet, to nie ma żadnych 
przeszkód, żeby na początku roku ogłaszać przetargi. Z doświadczenia wie, że przetargi 
drogowe, budowlane ogłaszane na początku roku kończą się kwotą tańszą, od tych 
ogłaszanych w połowie roku, czy nawet pod koniec. I to jest drugie źródło, które może 
posłużyć do tego, by ten jego wniosek zrealizować. Powiedział, że będzie pilnował tego 
swojego wniosku. Ma nadzieję, że pozostali radni go w tym wesprą. Wyraził też nadzieję, że 
Zarząd Powiatu Chodzieskiego odniesie się do tego wniosku życzliwie.                                     
Wicestarosta Mariusz Witczuk podziękował radnemu za ciepłe słowa dotyczące budżetu. 
Przyznał, że rzeczywiście jest on rekordowo wysoki i bardzo duża kwota jest przeznaczona na 
inwestycje. Biorąc pod uwagę inwestycje szmocińskie, tam nie pojawia się droga z gminy 
Szamocin. Poinformował, że jedną z tych dróg mają skosztorysowaną i biorą pod uwagę. Tak 
jak to zostało wspomniane na komisjach, dzisiaj to też powtarza, że jak najbardziej to biorą 
pod uwagę. I przy podziale nadwyżki, która będzie się  pojawiała na przełomie lutego i marca 
takie decyzje będą podejmowane. Na pewno będą mieli to w pamięci, żeby również nad 
tematem szamocińskich dróg się pochylić.                                                                                    
Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że w większości radny Hermaszczuk go wyręczył 
wymieniając duży  udział środków inwestycyjnych. Zaznaczył, że podchodzi do tego trochę   
z pesymizmem , bo od ogłoszenia przetargu do realizacji, to przy galopujących cenach nigdy 
nie będą pewni, czy cena przetargowa będzie ceną finalną. Czy tu się uda coś wygospodarzyć 
nie wiadomo. Wiadomo, że rynek wykonawcy jest dość mocny, a więc to jest 
niebezpieczeństwo. Wiele samorządów, ma nadzieję, że nasz nie wpadnie w taka pułapkę,  
przeinwestowało, sięgając po środki różnego rodzaju dotacji, programów. Natomiast 
zaniedbywało inne zdania obowiązkowe i wówczas gdzieś ten budżet zaczyna trzeszczeć.        
Z jednej strony wykazywana nadwyżka, z drugiej strony, tak jak co roku, chociażby zadania 
oświatowe nie do końca są doszacowane. Udział nadgodzin zaplanowany jest tylko do 
określonego miesiąca, nie do końca roku. Przeciągająca się sprawa programu wsparcia dla 
Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Studźcach, też tam nie znalazł żadnych regulacji       
w budżecie. To wszystko powoduje, że za wieloma pozycjami jest za. Niestety w przypadku 
budżetu całościowego wstrzyma się od głosu.                                                                               
Wicestarosta Mariusz Witczuk powiedział, że są świadomi tego, że przetargi ogłaszane            
z początkiem roku bardzo pozytywnie są rozstrzygane, więc są na etapie realizacji 
dokumentacji i te przetargi w najbliższym czasie będą ogłaszane. Nie będą zwlekali i robili to 
jak najszybciej to co będzie możliwe. Myśli, że uda się te ceny korzystne uzyskać, tym 
bardziej, że są po rozstrzygnięciach końcowo-rocznych i po każdym z rozstrzygnięć tych 
pieniędzy zostawało, więc jakiś promyk optymizmu na pewno jest.                                            
Innych uwag do projektu tej uchwały nie było więc Przewodniczący rady Powiatu Adrian 
Urbański zakończył dyskusję i przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Tomasz 
Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 
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Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Roman Chmara, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/372/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwały budżetowej na 
rok 2024 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu.

Ostatnim projektem była uchwała w sprawie
i) powiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o podjętych przez Radę Powiatu 
Chodzieskiego czynnościach związanych z otrzymanym zawiadomieniem o wynikach 
kontroli w Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej nr 1 w Studźcach.                                  
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję.                                                                                                                                         
Radny Franciszek Wyrwa oświadczył, że już wcześniej wnosił o tą uchwałę. Dobrze, że 
chociaż dzisiaj to wchodzi, ale niestety ta uchwała nic nie zawiera. W tym całym systemie       
i po protokole wojewody, jego zdaniem, zabrakło systemu wczesnego ostrzegania. Bo to, co 
się wydarzyło, to jest efekt i sądził, że w tej uchwale przynajmniej odniosą się do tego na co 
mają wpływ jako radni, czy pośrednio, poprzez decyzje które będą podejmowali, jednostki im 
podległe. Powiedział czego brakuje w tej odpowiedzi? Przykładowo ze strony Zarządu, czy 
skorzystano chociażby ze wsparcia, jakie wówczas, w momencie funkcjonowania fundacji 
tego dwuletniego programu, można było również skorzystać z ich wsparcia.  Brakuje mu 
odpowiedzi skąd taka rozbieżność, gdzie Zarząd wysłał na przełomie, marca, kwietnia 
kontrolę i to co radni dostali, że informacje na temat próby samobójczej były bezzasadne. 
Kilka miesięcy później każdy dostał protokół wojewody, zupełnie coś odmiennego. Czemu 
tak się wydarzyło i dlaczego Zarząd odpowiednio nie zareagował. Dlaczego nie są 
wykorzystywane szkolenia WOKiSS? Uprzedzając ewentualne odpowiedzi, na terenie gminy 
Margonin sam nadzoruje ten system    i to nie jest tak, że jest za mało zgłoszeń, bo 
przynajmniej oni mają to tak zorganizowane, że każdy kierownik jednostki ma do tego 
dostęp. Jeżeli jest jakieś szkolenie może kierować swoich pracowników. Jeżeli nie, jest drugi 
poziom, wtedy jeżeli widzi, że kierownicy może  tego nie dostrzegli, to wtedy sam kieruje. 
Tak było w tym przypadku. Na szkolenie, które było z tym związane, w Pile wysłali                 
14 pracowników. W trakcie i krótko potem jeszcze się inni zgłosili i wówczas WOKiSS 
zaproponował zdalne. Wtedy również wysłali następnych sześciu. Szkoda, że z naszego 
terenu zabrakło, czyli ten system szerszego ostrzegania, że mamy darmowe szkolenia, w 
cudzysłowie darmowe, bo jest to w ramach składki, którą powiat wnosi, też określone osoby, 
czy instytucje nie skorzystały z tych cennych szkoleń. Brakuje mu informacji o wsparciu, 
które ustawowo jest nałożone na poradnie psychologiczno – pedagogiczne. Oni mają 
obowiązek wspomagania przedszkoli, szkół i instytucji, udzielania bezpośredniej pomocy. 
Brakuje mu wsparcia ze strony organu prowadzącego. Po jednej z kontroli NIK tego typu 
placówki sformułowano zadanie, że to organ prowadzący w większości nie przestrzega 
standardu opieki i wychowania, czyli nie nadzoruje tego. Tak można by to mnożyć.                  
Więc wychodzi z założenia, że coś się wydarzyło, powinni się nad tym pochylić i samo 
wysyłanie po dziesięciu miesiącach jednej kontroli, następnie kontrola wojewody, we 
wrześniu kontrola, która tutaj została sformułowana i tylko skwitowanie tego wnioskiem,         
że placówka jest w trakcie realizacji zaleceń wojewody, to jak dla niego jest trochę za mało. 
Zadał pytanie czy rzeczywiście te podmioty, które tutaj wymienił, tak bez uderzenia się            
w pierś, wszystko dopełniły należycie?  Gdyby ten system wczesnego ostrzegania zadziałał 
powinni wcześniej to otrzymać i nie czekać na to. Z punktu widzenia wychowanków, na 
komisji usłyszeli, że jedna z wychowanek trafiła do MOW-u, druga jeszcze gdzieś tam będzie 
kierowana, a w ramach art. 93.4 placówka opiekuńczo – wychowawcza również ma zadanie, 
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które brzmi : obejmuje dziecko działaniami terapeutycznymi - więc to powinno też tam 
zadziałać. Powiedział, że nie chce rozwijać tej dyskusji, ale jeszcze raz zwrócił uwagę, że        
w tej odpowiedzi i dyskusji, którą na poziomie rady powiatu powinni wywołać, powinni 
pochylić się nad tymi instytucjami, organami, które wymienił czy wina nie leży też po stronie 
innych, a nie tylko placówki.                                                                                                         
Innych uwag do projektu tej uchwały nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Adrian 
Urbański zakończył dyskusję i przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie powiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o podjętych przez 
Radę Powiatu Chodzieskiego czynnościach związanych z otrzymanym zawiadomieniem o 
wynikach kontroli w Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej nr 1 w Studźcach. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Tomasz 
Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 
Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
PRZECIW (3)
Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Franciszek Wyrwa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stanisław Tadej
NIEOBECNI (1)
Mirosław Juraszek 
Uchwała Nr XLIX/373/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie powiadomienia 
Wojewody Wielkopolskiego o podjętych przez Radę Powiatu Chodzieskiego 
czynnościach związanych z otrzymanym zawiadomieniem o wynikach kontroli w 
Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej nr 1 w Studźcach została przez Radę Powiatu 
Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański stwierdził, że na piśmie żadna interpelacja 
ani zapytanie nie wpłynęło i zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 
Następnie udzielił głosu radnemu Tomaszowi Kaczubie, który pogratulował zarządowi i 
radzie przyjętego budżetu.                                                                                                             
Radny Franciszek Wyrwa, w imieniu klubu radnych powiatu Porozumienie Chodzieskie, 
powiedział, że chcieliby złożyć petycję. Oświadczył, że złożą ją na ręce przewodniczącego 
łącznie z ich podpisami. Powiedział, że jest ona następująca – w oparciu o - jest podana 
podstawa prawna - składają petycję w sprawie usunięcia składowisk nielegalnych odpadów  
w Margońskiej Wsi i Brzekińcu. W maju 2008 r. Starosta Chodzieski wydał decyzję o 
zezwoleniu Firmie KeyPax Andrzej Szczechowski z Tychowa na prowadzenie działalności      
w zakresie zbierania odpadów. Miejsce składowania Margonin Wieś. Zezwolenie zawiera 210 
różnego rodzaju odpadów, między innymi, kwasy trawiące, alkalia trawiące, odpady cynku, 
miedzi, cyjanki, szlamy metali niebezpiecznych, trujące odpady organiczne, trujące oleje 
silnikowe, odpady z elektroliz, odpady hutnicze. W dniu 12 września 2008 r. Starosta 
Chodzieski cofnął wyżej wymienione zezwolenie z powodu uchybień w składowaniu 
odpadów. Termin ich usunięcia wyznaczono na 15 listopad 2008 r. W 2009 r., w październiku 
Rada Powiatu odrzuciła skargę Państwa M. (treść wypowiedzi została zanonimizowana z 
uwagi na ochronę praw i wolności osób fizycznych) z Margońskiej Wsi na opieszałość 
starosty w egzekwowaniu obowiązku usunięcia odpadów. Byli oni właścicielami budynków 
natomiast Firma KeyPax składowała tam odpady. Według doniesień prasowych na terenie 
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Powiatu Chodzieskiego są dwie tykające bomby ekologiczne. W Margońskiej Wsi - prasa 
wówczas podała 150 ton i w Brzekińcu - 2.200 ton. Mieszkańcy wsi obawiają się, że 
składowisko w Margońskiej Wsi może być podpalone. Wielu obawia się wdychania 
niebezpiecznych oparów, które już wydobywają się ze składowiska. Firma KeyPax 
odpowiedzialna jest również za składowanie 4 tys. ton odpadów w Nasutowie.  To jest powiat 
białogardzki. W 2014 r. w wyniku inicjatywy samorządu udało się przy Wojewodzie 
Zachodniopomorskim powołać specjalny sztab odpowiedzialny za usunięcie odpadów              
z Nasutowa. Biorąc pod uwagę przedstawione fakty wnieśli o : 1. Podjęcie zdecydowanych 
kroków w celu usunięcia składowisk nielegalnych odpadów w Margońskiej Wsi i Brzekińcu. 
2. Pozyskanie środków zewnętrznych na dofinansowanie kosztów utylizacji wyżej 
wymienionych odpadów. Stworzono taki fundusz centralny i te gminy, które przerasta koszt 
utylizacji odpadów mogą  o takie środki występować. 3. Wyjaśnienie przyczyn 14 letniej 
opieszałości w usuwaniu nielegalnych odpadów. Wyraził nadzieję, że przynajmniej radni         
z gminy Margonin i Budzyń również pod tą petycją się podpiszą, bo tam już nie ma na co 
czekać. W Margońskiej Wsi tam jednej ściany w ogóle nie ma, jest tylko powieszona 
plandeka, tak że każda postronna osoba z boku może zajrzeć. Beczki składowano jedna na 
drugiej i niestety już zaczynają przeciekać. Innych głosów w tym punkcie porządku 
posiedzenia nie było.

Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
8. Wolne głosy i oświadczenia.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański udzielił głosu radnemu Tomaszowi 
Kaczubie, który w imieniu posła Krzysztofa Paszyka, jako jego asystent i przedstawiciel ze 
wszystkimi osobami z nim związanymi, złożył mieszkańcom powiatu chodzieskiego i 
wszystkim obecnym, życzenia zdrowych wesołych, radosnych świąt, spokoju przy wigilijnym 
stole oraz szczęśliwego Nowego Roku 2024.                                                                                
Radny Waldemar Straczycki powiedział, że chciałby w tym punkcie zwrócić uwagę radnych 
na jego problem samorządowy. Poinformował, że od ponad roku jest oczerniany, pomawiany 
przez  (…) - treść wypowiedzi została zanonimizowana z uwagi na ochronę praw i wolności 
osób fizycznych -  mieniącego się społecznikiem. Dlatego o tym mówi na tej sali, ponieważ na 
tej sali wątek jego, jego nieuczciwości, podważania jego kompetencji, jak również 
zaangażowania w sprawy powiatu był podnoszony. (…) - treść wypowiedzi została 
zanonimizowana z uwagi na ochronę praw i wolności osób fizycznych - , który zamierza 
kandydować na burmistrza, o czym często mówi, znalazł sobie jedną z odskoczni żeby 
zdobywać popularność na jego osobie. Chciałby jasno powiedzieć, że w temacie projektu 
przemysłowego w Kamionce był zaangażowany od 2010 r. Projekt ten zakłada wykonanie 
kompleksu przemysłowego w Kamionce i pierwszym punktem tego projektu, który był 
realizowany to był browar w Kamionce. Był od 2010 r.  zaangażowany w tym temacie. 
Doprowadził do sytuacji zorganizowania budowy, jak również nadzorowania projektu całego 
browaru. Powiedział, że dzięki browarowi, zresztą to on podpisywał wnioski o 
doprowadzenie gazu, który został doprowadzony z pieniędzy funduszu, który inwestuje w ten 
projekt, Kamionka wzbogaciła się o gaz. Wzbogaciła się o czystą wodę, bo do tej pory woda 
była bardzo zażelaziona z Nietuszkowa. Odkręcając kran leciała brudna, brunatna woda. 
Doprowadzili wodę z Chodzieży do Kamionki, jak również wzmocnili prąd, który tam jest. 
To się działo w latach 2010 – 2014. Również, w ramach tego projektu, uczestniczył w 
przygotowaniu projektu kolejnego, którym ma być zakład odzysku energii i który jest 
wykonywany na podstawie planu zagospodarowania terenu wykonanego dla gminy Chodzież, 
który zakłada jasno wykonanie w tym miejscu takiego zakładu. Jego udział w projekcie 
zakładu odzysku energii, który ma być zrealizowany był znikomy, bo całość dokumentacji 
była prowadzona zgodnie z obowiązującym prawem, zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
Jest tam plan zagospodarowania, który zakłada wykonanie takiego zakładu, jak również 
wykonanie wszelkich raportów środowiskowych. W tym temacie oskarżanie jego, to jest 
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jedna sprawa, ale władz gminy, władz powiatu o jakąś nieuczciwość, czy prowadzenie 
nieczystej gry jest olbrzymim nadużyciem ponieważ cała procedura była jasna od raportu 
środowiskowego po konsultacje społeczne. Powiedział, że (…) - treść wypowiedzi została 
zanonimizowana z uwagi na ochronę praw i wolności osób fizycznych - , wiadomo 
rozpoczyna się kampania wyborcza, który tak chętnie nagłaśnia sprawę Kamionki, działa na 
szkodę miasta Chodzieży ponieważ dla miasta Chodzieży ta inwestycja jest jedynym 
ratunkiem. W tej chwili, po czasie zlikwidowania zakładów porcelany, które zatrudniały        
3 tys. osób, nie ma przemysłu blisko Chodzieży. Młodzież wyjeżdża z Chodzieży, młodzież    
i dorośli wyjeżdżają do Budzynia. W Kamionce, w browarze w tej chwili sytuacja jest taka, 
że tam jest mały parking dla pracowników. Dlaczego? Dlatego, że większość pracowników, 
ponad 30 osób albo idzie pieszo ze wsi Kamionka, albo dojeżdżają rowerami, skuterkami       
z Kierzkowic i z Milcza. Podkreślił,  jak ważny jest projekt ściągnięcia kapitału na najbliższe 
otoczenie miasta Chodzieży, oczywiście z zachowaniem tych walorów przyrodniczych, 
którymi dysponujemy. I to powinno być robione. Niemniej brak zapewnienia miejsc pracy dla 
mieszkańców Chodzieży, wiąże się z faktem, że na terenie miasta Chodzieży nie ma terenów 
inwestycyjnych. Ewentualne tereny przylegają z jednej strony, od strony Kamionki, gdzie 
mówienie o walorach krajobrazowych i przyrodniczych tamtego terenu jest olbrzymim 
nadużyciem.  Tak naprawdę, jeżeli chcieliby tam pojechać, zobaczyliby stare wysypisko 
śmieci, które w tej chwili jest rekultywowane, wyrobiska żwiru, jak również tereny o szóstej 
klasie rolniczej. Jest to idealny teren do prowadzenia działalności gospodarczej. Drugi teren 
to jest Podanin. Jeżeli miasto nie pozyska inwestorów zewnętrznych, którzy zainwestują, 
projekt Kamionka, w tej chwili na 10 hektarach, jest szacowany na wartość ponad miliarda 
złotych. Należy sobie zdać sprawę, że to są pieniądze, które ma ktoś zainwestować w 
Chodzieży i w okolice Chodzieży. Tutaj nie ma mowy żeby ktoś inwestował z niechęci władz 
lokalnych. Tutaj władze powinny zrobić wszystko, aby ściągnąć ten kapitał zewnętrzny.           
Na terenie powiatu nie ma w zasadzie inwestycji, która byłaby sfinansowana z pieniędzy 
zewnętrznych, oprócz Europolu. Wiedzą, że prezes (…) - treść wypowiedzi została 
zanonimizowana z uwagi na ochronę praw i wolności osób fizycznych - zadbał o to, żeby 
inwestor niemiecki ten zakład postawił. Znając możliwości kapitału biznesu chodzieskiego 
wiedzą, że takich możliwości finansowych nie ma. Ponownie zaapelował o dużą rozwagę w 
tym co się nagłaśnia. Jest samorządowcem. Przyznał, że samorządowiec musi mieć twardą 
skórę. Bardzo dużo rzeczy przyjmuje do siebie, nie zgadzając się. Są w sytuacji takiej, że jest 
zobowiązany przedstawić swoje stanowisko dlatego, że (…) - treść wypowiedzi została 
zanonimizowana z uwagi na ochronę praw i wolności osób fizycznych - rzuca oszczerstwami, 
rzuca pomówieniami w jego stronę, ale na swoim prywatnym profilu facebookowym 
zablokował go. Nie ma szansy odpowiedzenia na te nieprawdziwe informacje. Dlatego chciał 
tutaj zabrać głos, bo nie mając szansy i możliwości przekazania tego w innej formule, 
postanowił to dzisiaj powiedzieć. Postanowił to powiedzieć również dlatego, ponieważ są     
w przełomowej chwili dla miasta Chodzieży. Muszą zrobić wszystko, aby pozyskać 
inwestorów zewnętrznych, którzy będą chcieli zainwestować w okolice Chodzieży, którzy 
stworzą miejsca pracy. Miejsca pracy, które są niezbędne do zatrzymania tego trendu, który 
jest w mieście, odpływu mieszkańców, młodzieży. I dlatego jego wystąpienie.                          
Wicestarosta Mariusz Witczuk powiedział, że za chwilę jeszcze odda głos Komendantowi 
Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Chodzieży Adamowi Grunwaldowi ponieważ 
chciał również kilka słów powiedzieć, ale przedtem złożył wszystkim życzenia radosnych, 
spokojnych świąt życząc aby koncentrować się nie tylko na świątecznych atrybutach, które są 
istotne, ale by spróbować poświęcić swój czas sobie, bliskim, rodzinie i przyjaciołom. 
Komendant PPSP w Chodzieży Adam Grunwald podziękował za zaproszenie na dzisiejszą 
sesję i poinformował, że jest to jego ostatnia sesja z radnymi. Podziękował wszystkim za 
współpracę ponieważ odchodzi 5 stycznia i jest to jego osobista decyzja. Powiedział, że 
będzie się starał zostawić komendę w dobrym stanie, w dobrej kondycji swojemu następcy 
żeby wszystko było jak należy. Powiedział, że było dla niego zaszczytem współpracować        
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z radnymi. W imieniu własnym i pracowników komendy złożył życzenia świąteczne i 
noworoczne. Na zakończenie swojej wypowiedzi pogratulował przyjęcia budżetu i poprosił     
o pamiętanie o komendzie powiatowej straży.                                                                              
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański podziękował komendantowi za czas 
poświęcony mieszkańcom powiatu chodzieskiego, za rozwój państwowej straży pożarnej, 
podziękował także za wkład w rozwój ochotniczych jednostek straży pożarnej na terenie 
powiatu chodzieskiego, kilka pozyskanych wozów i sprzęt. Powiedział, że nie mówi tego 
tylko jako samorządowiec ale również jako strażak ochotnik, który z komendantem spotykał 
się nie tylko na sali sesyjnej, ale również na ćwiczeniach i na działaniach. Podziękował za 
poświęcony czas i życzył komendantowi wszystkiego dobrego.                                                  
Radny Stanisław Tadej stwierdził, że odnośnie inwestycji w Kamionce każdy ma prawo mieć 
odmienne zdanie. Powiedział, że nie byłby taki pewny, że to jest taki rarytas, tym bardziej, że 
tych terenów wolnych mamy niewiele. Dlatego szczególnie powinni na to zwracać uwagę        
i nie przyjmować czegoś, czego inni w sąsiedztwie nie chcieli czyli w Pile, w Wągrowcu 
blisko wysypisk, bo sobie na głowę ściągną przejeżdżające samochody z nieczystościami.  
Nie wiadomo jak będzie dalej to przebiegać, a poza tym nastąpi wielki monopolizm w cenie, 
bo jak kapitał kupi prawo odkupowania śmieci, to ceny śmieci będą wzrastać i nie będzie się 
liczył z konkurencją. Wiadomo, że energia będzie droga, bo do wiatraków trzeba dopłacić, do 
paneli za chwilę też, dopłacić do likwidacji. Nic taniego nie będzie, bo elektrownia Turów 
dziennie płaci za ETS 15 milionów zł za godzinę pracy, więc to ciepło nie będzie wcale tanie 
jak się mówi i będzie mogła być narzucana cena prawie że dowolna. Dlatego by widział jakby 
tam była jakaś inwestycja nowoczesna na XXI wiek, to warto by było ją popierać, a nie coś co 
jest nieciekawą inwestycją w naszych warunkach. Zauważył, że muszą myśleć, co będzie 
robione z utylizacją śmigieł od wiatraków, które za chwilę w gminie Margonin się pojawią. 
Bo będzie taka sytuacja, jak z tymi składowiskami nielegalnych odpadów. Powinniśmy się 
zwrócić z tą sprawą do Niemiec, bo większość przyszła z Niemiec. Już były jakieś dyskusje 
prowadzone żeby Niemcy, którzy nas tak popierają żeby to wzięli, bo inaczej to będziemy 
dyskutować w nieskończoność, a kapitał jest bezwzględny.                                                         
Innych głosów w tym punkcie porządku posiedzenia nie było.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
9. Zakończenie obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański życzył wszystkim rodzinnych, pięknych 
Świąt Bożego Narodzenia i cudownego 2024 r.  i wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 
14:00 zamknął obrady XLIX sesji Rady Powiatu Chodzieskiego.

                                                   Przewodniczący
                                                     Rady Powiatu Chodzieskiego

                                                   Adrian Urbański

Protokołowała

Maria Przygocka     
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